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Dan misionara mučenika
Dan misionara mučenika, koji se obilježava već 

24 godine, vuče korijene iz životnog svjedočenja 
mons. Oscara Romera, koji je ubijen 24. ožujka 
1980. godine u San Salvadoru u bolničkoj kapeli, 
dok je slavio sv. Misu, kažnjen zbog ukazivanja na 
nasilja vojne diktature u zemlji. Već 1981. razni 
misionarski pokreti u Italiji počeli su obilježavati 
smrt salvadorskog nadbiskupa koji je stao na 
stranu siromaha do te mjere da je dao život poradi 
Evanđelja. 

Godine 1993. Misionarski pokret mladih, danas 
„Missio Giovani“, predložio je talijanskoj crkvi da 
ovo spontano slavlje pretvori u godišnji događaj: 
dan u kojem će se obilježavati svi ubijeni misionari 
jer su bili nositelji Radosne vijesti Isusa iz Nazareta.

Zaklada Missio i dalje je promotor ovog 
događaja, toliko važnog sjećanja na mučenike, 
kao i podsjećanja na potrebu da budemo blizu 
stanovništvu koje trpi osiromašenja i nepravde.

Ove je godine proslava dana poprimila još 
posebnije obilježje. Sjećanju na 20 misionara 
mučenika o kojima je izvještavala agencija Fides, 
dodano je sjećanje na stotine svećenika i redovnika, 
bolničkih kapelana, pastoralnih suradnika u 
zdravstvenom sektoru, kao i na biskupe, koji 
su preminuli tijekom svoje službe, čineći sve 
kako bi pomogli pogođenima koronavirusom u 
zdravstvenim ustanovama tijekom vršenja svoje 
službe. U Europi su svećenici, odmah nakon 
liječnika, kategorija koju je Covid-19 znatno 

pogodio.
Mučenici, oni koji daju život do krvi, poput 

Učitelja, odolijevaju teškim situacijama do smrti, 
ne kao heroji, već kao suputnici naroda kojima 
su pozvani služiti. U službi su, u duhu sebedarja i 
konkretnom svjedočenju one vjere koju su čvrsto 
prigrlili i u njoj ostali postojani.

Misija nas Klanjateljica Krvi Kristove, poziv na 
sudjelovanje u Kristovom otkupiteljskom djelu, 
podsjeća nas svaki dan na dar sjedinjavanja s 
Kristovom žrtvom, koji je na križu mučen, nevin, 
darovao svoj život za spas čovječanstva od grijeha 
i smrti. 

Ujedinimo stoga svoj život s Mučenicima cijele 
povijesti vjere i milosrđa, jer oni su  postali primjer 
žrtve i otkupljenja, obraćenja i vjere. Mučenici nas 
podsjećaju na Kristovu muku i njezino značenje. 
Stoga, približimo se svijetu, bližnjemu, uronimo u 
našu stvarnost duhom onih koji se lišavaju sebe 
samih kako bi se drugi uzvisili i kako bi Božje 
vrijeme bilo sve prisutnije među nama.

Sr Maria Grazia Boccamazzo, ASC

Godina XXIII. - br. 4, travanj 2021.

Klanjateljice Krvi Kristove  –  Vrhovna uprava  -  Via Maria De Mattias 10, I - 00183 Roma
            www.adoratrici-asc.org                                                                      redazioneasc@adoratrici-asc.org

Kazalo

U
vo

dn
ik



Već sam nekoliko puta bila u Tanzaniji, ali 
svaki put kao da je prvi. Uvijek me duboko 
pogodi dobrodošlica srdačnog, otvorenog, 
mirnog naroda. Svaki put zahvaljujem za neke 
nove aspekte zbog kojih se osjećam ne samo 
kao kod kuće, već mi omogućuju prepoznavanje 
bogatstva drugačije, predivne kulture.

Ovaj put, iskustvo je bilo još jače, pogotovo 
jer me globalni kontekst pandemije navodi da na 
sebi i u sebi osjetim patnju neviđene krize. Sve 
što je netko pozvan iskusiti u ovom povijesnom 
trenutku ima dodanu vrijednost. Mnogo je 
osjećaja koji djeluju kao filtar stvarnosti u kojoj 
živite i čini se da ništa nije isto kao prije.

Proživjela sam dane u kojima sam pokušavala 
dati prostora i izraziti dobrodošlici svemu onom 
što sam mogla dokučiti, trudeći se duboko 
proživjeti svaki trenutak i pustiti da odjekuje u 
meni novost sa svim svojim bogatstvom.

Kad sam stigla u Dar Es Saalam, odmah sam 
imala osjećaj da sam izašla iz jednog nadrealnog 
iskustva. Nakon godinu dana socijalne distance, 
pritisaka i straha od zaraze, predostrožnosti i 
ograničenja, brojeva i prognoza ... lockdown-a, 
infekcija i smrti... našla sam se uronjena u stvarnost 
sa svakodnevnim izazovima, jednako velikim, ali 
Covid-19 mi se na trenutak učinio kao tako daleka 
misao. Shvatila sam da oni koji žive u situaciji 
siromaštva, često nemaju priliku ni postati svjesni 
što se događa oko njih i da svjetska ekonomija 

zaista upravlja sudbinom čovječanstva.
Sestre su me dočekale s velikom radošću: ovo 

putovanje bio je vrlo snažan trenutak zajedništva 
u kojem smo, prevladavši fizičko distanciranje 
koje nam je nametnula pandemija, uspjeli izraziti 
blizinu i sestrinstvo koje toliko obnavlja srce. 
Osjećale smo se zagrljenima i podržanima od 
strane cijele Kongregacije vrednujući to kroz 
geste bliskosti, te ohrabrene gledamo s nadom u 
budućnost, unatoč trenucima neizvjesnosti, kako 
bismo mogle biti “zanatlije zajedništva”. Slušala 
sam iskustva vjernosti pročišćena patnjom, 
hrabrošću, smirenim svjedočenjem unatoč 
nesigurnosti, dijeljenje, briga i blizina... ljubav i 
služenje po cijenu života.

Radile smo na započetim procesima 
osluškujući se međusobno, u stavu istraživanja 
i otvorenosti za glas Duha Svetoga kako bismo 
postigli autonomiju koja je sada blizu.

Zajedno s grupom odgovornih i voljnih 
žena i muškaraca dovršavamo izgradnju nove 
upravljačke i administrativne strukture za Selo 
nade. Suradnja i usklađenost su nam omogućile 
da napredujemo prema željenim promjenama uz 
poštivanje različitosti i jedinstvenosti. Pokušale 
smo promovirati kulturu susreta i dijaloga potičući 
trenutke dijeljenja različitih iskustava kako bismo 
proširile sudjelovanje i suodgovornost, kao i 
svijest da svaka kultura ima svoje jedinstveno 
nasljeđe i bogatstvo. Nikada kao u ovo vrijeme 
pandemije nismo iskusile da je sve povezano, sve 
u nekom među odnosu i sve isprepleteno, te da je 
sinergija različitosti uistinu temeljna.

Posjet Tanzaniji

Adoratrici del Sangue di Cristo / Adorers of the Blood of Christ
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Tijekom mog boravka narod Tanzanije 
doživio je smrt predsjednika Johna Magufulija, 
kontroverznog populističkog vođe koji je u pet i 
pol godina vladanja duboko promijenio zemlju 
zahvaljujući velikoj posvećenosti kulturnom, 
duhovnom, političkom i gospodarskom rastu i 
razvoju zemlje. 

Osim kontroverze oko Covid-19, tijekom 
svog prvog mandata smanjio je plaće vladinih 
dužnosnika (uključujući i vlastitu) kako bi povećao 
financiranje bolnica i dodjelu lijekova za oboljele 
od AIDS-a. Godine 2015. otkazao je proslavu Dana 
neovisnosti i upotrijebio novac za pokretanje 
inicijative protiv kolere. Zdravstvo je bilo glavni 
prioritet administracije predsjednika Magufuli, što 
dijelom svjedoči i činjenica da se tijekom njegova 
mandata očekivani životni vijek u Tanzaniji svake 
godine povećavao. Vidjela sam zemlju u razvoju, s 
poboljšanom infrastrukturom, cestama i zračnim 
lukama, što ozbiljno pozicionira Tanzaniju i 
omogućuje nastavak putanje razvoja.

Sudjelovala sam sa sestrama u ceremonijama 
pozdrava rezerviranim za predsjednika: vidjela 
sam koliko neizmjerno ljudi pate zbog smrti svog 
vođe, dok izražavaju tugu zbog gubitka “oca”,  
osjećajući snažnu vezu sa svojim autoritetom i 
osjećajem pripadnosti naciji. Jako me dirnuo ovaj 

narod, čuvar važnih vrijednosti u ovo vrijeme 
velike neizvjesnosti. Jako snažno iskustvo za 
mene.

Zahvaljujem Gospodinu što mi je omogućio 
da živim ovu priliku služenja, sestrama na toploj 
dobrodošlici koju su mi pružile i njihovom 
svjedočenju života.

Braća i sestre svih, bez obzira na vjeru, kulturu i 
tradiciju pojedinca, jer budućnost nije „jednobojna“ 
(FT br. 100), a svijet je poput poliedra koji pušta da 
njegova ljepota blista, upravo kroz njegova različita 
lica.

Sr Nadia Coppa, ASC

Adoratrici del Sangue di Cristo / Adorers of the Blood of Christ
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Zadaća ljubavi za žene u vrijeme pandemije

Promocija bratstva odvija se u cijelom Brazilu 
tijekom liturgijskog vremena korizme. Od 1964. 
godine različita bratska udruženja proročki su 
vapaj Krvi Kristovoj prolivenoj u situacijama 
nepravde, nasilja i nejednakosti. To je svojevrsno 
postignuće jer je odgovor na apele Drugog 
Vatikanskog sabora.

Ovogodišnja promocija bratstva bila je 
ekumenska, što znači da je ne priprema samo 
CNBB (Nacionalna konferencija biskupa Brazila) 
već i CONIC (Nacionalno vijeće kršćanskih crkava 
Brazila). Tema ovogodišnje kampanje je Bratstvo i 
dijalog: predanost ljubavi - Moto: “Krist je naš mir: 
od podijeljenog je stvorio jedinstvo”. (Ef 2,14a)

Ove godine promocija bratstva ukazuje na 
društvo koje je bolesno, nejednako, nasilno i 
polarizirano. Neću ovdje raditi analizu ili nešto 
tome slično. Međutim, mislim da je važno naglasiti 
neke točke koje nam pomažu razumjeti pozadinu 
ove kampanje. Stoga se zaustavimo na onome 
što je temeljno za ovu kampanju, a to je dijalog. 
Ova nas kampanja potiče na dijalog koji stvara 
mostove, a ne zidove; zahtijeva da prakticiramo 
identificiranje situacija mržnje, diskriminacije i 
nasilja kako bismo izgradili kulturu dijaloga.

Za prve kršćanske zajednice dijalog je bio 
povlastica jer im, prema njihovom iskustvu, Bog 
dolazi u susret preko svog Sina, odnosno Boga 
odnosa i zajedništva. Isus svog Oca predstavlja 
suosjećajnim i milosrdnim. To je Bog koji preferira 
malene, siromašne, ugrožene i potlačene: ne 
dopušta diskriminaciju i podjelu. Kroz križ on 
postaje jedno s čovječanstvom, a žena je prvi 
svjedok te solidarne ljubavi, svjedok Uskrsloga, 
kao što možemo pročitati u tekstu o praznoj 
grobnici (Iv 20, 11-18), što se može protumačiti 
kao životni prostor i shvaćanje svih raspela u 
povijesti. Prvi navještaj  objavljen je onima koji 
u izvjesnom smislu predstavljaju osiromašeni i 
diskriminirani sloj društva.

Snaga ovog prvog navještaja otkriva se u 
zauzetosti žena da prvim kršćanskim zajednicama 

navijeste Uskrsloga. To nam je objavljeno i u 
Pavlovim pismima. Bilo je mnogo žena koje 
su vodile zajednice; a ni u sadašnjem trenutku 
ništa nije drugačije: usred ove pandemije i svih 
društvenih situacija koje pogađaju današnje 
društvo, vidjeli smo zauzetost žena u različitim 
sektorima brazilskog društva. U zajednicama 
smo vidjeli akcije solidarnosti, posebno žena u 
njihovim domovima. “Ova pandemija nam je 
otkrila kako ljudsko društvo ovisi o brizi i u osnovi 
uvelike ovisi o ženama. Apstraktno gospodarstvo 
nije pravi odgovor na pandemiju. Odgovor je u 
malom svijetu jedne kuće i međusobne brige.” 
(Debora Diniz). Briga kao ženska karakteristika 
zapravo je zadaća voljeti društvo, a ta zadaća 
započinje malim svakodnevnim stvarima, 
bliskošću, malim gestama koje mogu dovesti do 
dijaloga s onima koji su drugačiji i konačno razbiti 
zidove koji nas razdvajaju. 

Kao što je rekao naš prijatelj sveti Franjo 
Asiški: “Tamo gdje je mržnja, da donosim ljubav, 
gdje su uvrede, da donosim opraštanje, gdje postoji 
razdor, da donosim jedinstvo, gdje je sumnja, da 
donosim vjeru...”.

U ovoj pandemijskoj stvarnosti moramo 
puno naučiti od žena koje su brigu o odnosima 
proširile izvan zidova svojih domova: na 
zajednicu, susjedstvo i društvo. To pokazuje da 
od mržnje i podjele možemo prijeći na dijalog i 
tako preobražavati svijet. 

Hvala svima koji vjerom, hrabrošću i nadom 
daju novo značenje ovom vremenu pandemije 
gradeći kulturu dijaloga s nježnošću i strpljenjem.

SrAndrea Mireldy, ASC

Iz ASC svijeta
Kontinentalno podrucje: Amerike

Regija Manaus
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Sjećanje na s. Zildu
s. Zildu, misinarku u Perùu

Zilda, sjećamo se danas
tvoje posljednje Pashe,

s kojom si živjela i zapečatila
svoj veliki ideal:

Kako bi postala Klanjateljica
ostavila si rijeku Tapajós.

Neke druge vode su te privukle
i napustila si svoju obitelj.

Tada te je Isus pozvao 
iz prostranstava Amazone

prema peruanskim planinama.

Tvoj postojani osmijeh,
tvoja dobrota i tvoja radost,

pomogli su ti da se bez straha
susretneš s užasom pandemije.

Učinkovita kao knjigovođa,
velikodušna službenica,
i zauzeta promotorica 

Krvi Isusa Krista. 

Prijateljica i suradnica 
Misionara Krvi Kristove

uvijek zauzeta i “u pokretu”,
animatorica laika.

Gorljiva Klanjateljice:
ostavila si obilježja,
u Peruu ili Brazilu

slijedit ćemo tvoj put.

Još uvijek si s nama.
“Corona” te nije slomila.

Dobila si još jednu KRUNU,
Krunu Ljubavi koja te posvetila.

Sr Marília Menezes, ASC

Sr Zilda u Rimu 
tijekom seminara

za ekonome u 2019.

Kontinentalno podrucje: Amerike
Regija Manaus

Iz ASC svijeta
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Sveta Marija De Mattias i Jomanny

Nikada ne možemo predvidjeti trenutak kada 
će sveta Marija De Mattias riječima koje koristimo ili 
slikom na zidu dotaknuti naš život ili život drugih.

U utorak, 19. siječnja 2021., u moj je razred je ušao 
učenik drugog razreda osnovne škole, vrlo radosnog 
lica. Jomanny je bio prvi učenik koji je toga dana ušao 
u učionicu. Prišao mi je i rekao mi da ima božićni 
poklon za mene, ali taj ga dan nije imao kod sebe. 
Nepotrebno je reći da sam bila prilično sumnjičava 
jer već je prošlo dosta vremena od Božića. Sutradan je 
Jomanny ušao u učionicu i ništa nije rekao. 

U četvrtak, 21. siječnja, Jomanny je ušao u 
učionicu s velikim osmijehom na licu, iza sebe je 
očito imao masku i jednu torbu. Dao mi je i rekao 
da poklon moram odmah otvoriti. Naravno da sam 
se pridržavala njegovih uputa i prvo što sam našla u 
torbi bio je veliki svileni ružičasti cvijet. Jomanny mi 
je rekao da je taj cvijet odabrao posebno za mene. 
Ispod cvijeta nalazila se velika šalica za kavu u koju 
je lako moglo stati 20 unca kave. Moji studenti znaju 
da volim kavu i redovito je mirišu na nastavi. Ja sam 
jedina učiteljica u školi koja pije kavu, pa je pošteno 
da svoj mali lončić za kavu držim u svojoj sobi. Pokraj 
velike šalice kave nalazila se svijeća. Svijeća se zvala 
“san”.

Jomanny mi je rekao da je njegova majka 
odabrala svijeću umjesto njega. Nisam se mogla ne 
zapitati misli li njegova majka da trebam dodatni 
san budući redovito konzumiram kavu, o kojoj 
se vjerojatno priča i kod kuće. Posljednje što sam 
pronašla u vrećici bio je mali plastični ukras koji je 

izgledao poput zamotanog slatkiša. Rekla sam da je 
slatko i stavila sam je na stranu. Jomanny mi je brzo 
rekao da moram otvoriti lažni slatkiš. Sjela sam na 
trenutak i potrudila se otvoriti ga. Jomanny mi je brzo 
ponudio pomoć, što sam izuzetno cijenila. Unutar tog 
malog slatkiša koji sam brzo ostavila sa strane nalazilo 
se nešto što mi je natjeralo suzu na oči. Unutra je 
bio mali papirnati smotuljak. Odmotala sam papir,  
a unutra je bila medaljica svete Marije De Mattias.

Na trenutak sam ostala bez riječi. Pogledao 
sam Jomannyja pa opet medaljicu. Dok sam još 
uvijek gledala medalju, Jomanny je rekao: “Ona 
je tvoj omiljeni svetac.” Bila sam lagano zatečena. 
Ove školske godine još uvijek nisam svom razredu 
ispričala Marijinu priču, jer je obično pričam 4. veljače. 
Stoga sam odgovorila: “Da, ali kako znaš?“ Jomanny 
je zatim pokazao na Marijinu sliku koju imam na zidu 
i rekao:” Vidiš, ona je jedina svetica koju imaš na zidu, 
pa mora da ti je najdraža.” Jomanny je zatim otrčao 
do svog stola, izvadio mali papir i dotrčao do mene. 
Prepisao je Marijino ime s fotografije, odnio ga kući i 
rekao majci da mora pronaći Mariju za mene, jer mi je 
ona najdraža svetica.

Tog sam dana poslala zahvalnicu Jomannyju i 
njegovoj majci. Njegova majka mi je odgovorila na 
email rekavši da su zajedno potražili Marijinu priču na 
internetu. Tako su završili na web stranici  Klanjateljica 
te su pročitali sve o Marijinom životu i misiji. U jednom 
trenutku, pregledavajući web stranicu, također su 
slučajno vidjeli i moju sliku, a njegova majka mi je 
prenijela kako je Jomanny rekao: “Opa, sestra je 
poznata.” Od tada danima medaljicu nosim. 

Tijekom nastave 4. veljače, Jomanny se prisjetio 
Marijine priče i podijelio mnoge zanimljive činjenice 
koje je naučio.

Sr Kristen Forgotch, ASC

Iz ASC svijeta
Regija SAD-a
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Srca u zajedništvu: Evanđelje u svijetu
On-line kanonska vizitacija Vrhovne uprave 

Regiji Indija započela je 11. siječnja 2021. a svoje 
smo hodočašće završili 26. veljače 2021. Održano 
je trideset susreta u dvadeset osam različitih grupa.

Susreti su održani za sljedeće skupine:
 pojedine zajednice,
 dobne skupine,
 sestre s voditeljskim odgovornostima,
 mlade sestre u formaciji,
 sestre uključene u formaciju i pastoral zvanja,
 suradnike ASC,
 te susret s regionalnom upravom i mjesnim     

         poglavaricama.

Slika koju želim predstaviti: jedno srce i ruke 
koje ga prihvaćaju, plamen vatre i Riječ Božja. Ideja 
koju želim prenijeti jest ta da mi, Klanjateljice, grlimo 
srce u kojemu se čuva Riječ Božja. Zajedništvo 
među nama ukorijenjeno je u 
Božjoj Riječi koja nam pomaže 
prepoznati i izbjeći grijeh. 

Naša revnost i entuzijazam, 
poput plamene vatre potiču nas 
da širimo Riječ Božju po cijelom 
svijetu. Tema naših susreta “Srca 
u zajedništvu: Evanđelje svijetu” 
nas je potaknula da ponovno 
zapalimo ljubav koja je zaspala 
u nama. Vrhovna poglavarica se 
obratila svima nama, podsjetivši 
nas na potrebu ujedinjenja 
kako bismo nasljedovale Isusa 
u svom životu. Unatoč brojnim 
obvezama, Vrhovna je uprava 
tijekom vizitacije potaknula sve 
sestre na potrebu boljeg upoznavanje trenutne 
stvarnosti svake zajednice i potaknula nas na 
razmišljanje o novim koracima za suočavanje s 
izazovima i poteškoćama. Pitanja o osobnom, 
zajedničkom i apostolskom životu sestara, pokazala 
su pažnju i zanimanje za svaku pojedinu članicu 
zajednice. 

Svaka je sestra svojim simbolom izrazila kako 
vidi svoj život u Družbi, što je bilo vrlo znakovito 
i kreativno. Sastanci su započeli molitvom i 
razmišljanjem o Božjoj Riječi, nakon čega je 
uslijedilo obraćanje vrhovne poglavarice. Kao 
refleksija na Riječ Božju, članice su odgovarale 
na pitanja postavljena od strane Vrhovne uprave. 

Upravo je tema vizitacije “Srca u zajedništvu: 
Evanđelje u svijetu”  obogatila interakciju i učinila 
da se osjećamo kao jedna obitelj. Zbog pandemije 
Covid-19, mnoge su se od nas zatvorile u sebe ili 
okrenule vanjskom svijetu. U takvim se slučajevima 
vrhovni tim pobrinuo da nas kontaktira i susretne 
pojedinačno. Nemam dovoljno riječi da izrazim 
našu zahvalnost vrhovnoj poglavarici i njezinim 
suradnicama što su organizirale ove susrete, koji su 
trajali mnogo dana. 

Vrhovna uprava nas je motivirala davanjem 
pozitivnih povratnih informacija o našim područjima 
služenja. Susreti su osvježili naše poglede i sestrinsku 
ljubav te unijeli neku novu snagu. Tri susreta na 
kojima sam bila prisutna otvorila su moj pogled na 
svijet, potaknuvši me da živim redovnički život na 
smisleniji način. Vrhovna uprava je svaku sestru 
prihvatila s ljubavlju i brigom, te nas je, ukorijenjena 

u Božjoj Riječi, izazivala i poticala 
da sve radimo iz ljubavi prema 
Bogu i ljubavi prema drugoj braći 
i sestrama. Sigurna sam da je 
ovo iskustvo donijelo vitalnost 
i snagu životima svih sestara u 
Regiji Indija. Iskreno zahvaljujem 
našim poglavaricama, Vrhovnoj 
poglavarici i suradnicama na 
ovom izvrsnom radu, jer su nas 
motivirale s ljubavlju i brigom.

U ime svih sestara, želim na 
poseban način zahvaliti sestrama 
u Regiji za suradnju, podršku 
i razumijevanje. Ponosna sam 

što mogu reći da radimo kao tim s osjećajem 
pripadnosti jednoj obitelji. Za nas redovnice 
zajednica je naša kuća, a mi smo dar jedna drugoj. 
Ponosne smo što ste vjerno i odgovorno prihvatile 
svoju službu, te zahvaljujemo Bogu koji djeluje u 
nama kroz vaše vješto i čvrsto vodstvo.

Sr. Catherine Mary, ASC

Kontinentalno podrucje: Azija
Regija Indija

Iz ASC svijeta
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“Srca u zajedništvu: Evanđelje u svijetu” 
Hvala vam Vrijeme

Zahvaljujemo Bogu što nas je pratio tijekom 
kanonske vizitacije Vrhovne uprave Regiji Indija. 
Mnogi zakazani događaji nisu se mogli odvijati 
prema planu zbog pandemije koja je u tijeku, ali 
Vrhovna uprava je to omogućila inovativnom 
metodom. Mi, zajednica Palidoro (Italija) imali smo 
privilegij da među nama i fizički bude prisutno 
vrhovno vodstvo, što je kanonsku vizitaciju učinilo 

posebnom.
Sama tema vizitacije, koja je vrlo široka i duboko 

značajna, omogućila nam je da razmišljamo o svim 
aspektima posvećenog života: molitvi, zajedničkom 
životu i našem poslanju. Inspirativna poruka koju 
je ponudila s. Nadia Coppa pomogla nam je da 
shvatimo važnost izgradnje dubljeg odnosa s 
Bogom i rasta u međusobnom zajedništvu, tako 
da svoje poslanje  možemo izvršavati s uvjerenjem 
i predanošću, na Božju slavu. Također je stvorilo 
svijest o potrebi poduzimanja prvog korak kako bi 

postigle promjene u svom životu. Naš suosjećajni 
pristup i naši odnosi prema čovječanstvu koje trpi 
čine veliku razliku u predanom služenju dragom 

bližnjemu.
Ovo je prvi put da smo imale susrete sestara 

po dobnim skupinama. Osjećali smo se ispunjeno 
i obogaćeno slušajući ono što su dijelile sestre 
naše dobi, te je ista tema bila svojevrstan blagoslov 
i izazov za svaku. Cijenimo vaš inovativni plan i 
činjenicu da ste svoje dragocjeno vrijeme stavili na 

raspolaganje za rast Regije Indije.

Sr. Arokiya, ASC

Postoji izreka: „Bog ima dva prebivališta, jedno 
na nebu, a drugo u zahvalnom srcu. Riječ HVALA 
snažna je molitva koja sve govori; Bog nam je dao 
86400 sekundi u jednom danu. Iskoristimo barem 
jednu da kažemo hvala.” (William Arther)

Prije svega zahvaljujemo Bogu na Njegovom 
planu da okupi cijelu Regiju Indija kako bismo 
podijelile, vrednovale i ispitale napredak našeg 
osobnog života, života zajednica i Regije u cjelini, 
s temom Srca u zajedništvu: Evanđelje u svijetu! 

Bilo je to zaista blagoslovljeno i vrijeme 
puno milosti koje smo provele zajedno, što mi je 
omogućilo da još jednom pogledam svoje osobne 
prioritete, svoj duhovni život i zavirim duboko 
u način na koji živim karizmu i duh Družbe, te 
preispitam svoj stav kad naiđem na prepreke i... prije 
svega da vidim gdje se ja nalazim u naviještanju 
Božje ljubavi dragim bližnjima.

 Osjećam se uistinu obnovljeno i motiviranije 
da se predam i živim svoj život kao dar u potpunosti 
i stoga budem svjetionik kako bi drugi mogli 
pronaći put koji ih vodi do Boga i svetosti. 

Bio je to trenutak u kojem sam osjetila 
snažno iskustvo naše međunarodnosti, koji nam 
je omogućilo da radosno i u slavlju provedemo 
vrijeme zajedno. Moja je molitva da svi zajedno 

ponovno možemo 
otkriti radost posvete 
i poslanja primljenog 
od istog Duha koji je našu majku Utemeljiteljicu 
svetu Mariju De Mattias vodio do svetosti. 
 
„Stijene su Božje misli u kamenu, kapljice rose su Božje 
misli u biserima, a svaki početak je Božja divna misao 
o stvaranju.“ (Dottie Eichhorn). 

To vrijedi za našu Vrhovnu poglavaricu i za 
njezine suradnice. Sigurna sam da ste se suočili s 
mnogim izazovima i prevladali mnoge prepreke 
u izvršavanju ovog zadatka (on-line) kako biste 
svojom cijenjenom prisutnošću mogle ponuditi 
najbolje Klanjateljicama Regije Indija. Jedinstven 
i izvanredan način na koji ste organizirale susrete 
dovoljno govori kako ste učinkovite Klanjateljice, 
organizirane i usmjerene na rezultate.

Ponosno kažem da u vama postoji milost i 
upornost da se uzdignete iznad svake situacije ili 
bitke i učinite od nje najbolje što možete biti. Neka 
vas Bog i dalje blagoslivlja.

Duboko hvala svima,

Sr. Moly Parayil, ASC

Riječi zahvalnosti

Iz ASC svijeta



Kontinentalno podrucje: Europa
Regija Italija

Osnutak Albanija

„Prošlo je već 50 godina!“:  Tako je, čim me 
vidjela uskliknula sestra Anna u nedjelju 7. ožujka 
2021.,  dočekavši me srdačno u zajednici.

Da, zaista je prošlo 50 godina otkako je to da 
izrečeno Gospodinu, Crkvi i ASC Družbi s Vaše 
strane, sestro Anna, a mi smo danas ovdje da 
kažemo hvala!

Svakako, nije najbolji trenutak, jer pandemija 
je - iako s manjim ograničenjima u usporedbi s 
drugim dijelovima svijeta i u usporedbi s Italijom - 
također promijenila naš život i ovdje u Albaniji, kao 
i različite aktivnosti i mogućnost sastanaka i zabava 
i tako dalje. Iako ste već dugo zamišljali veliku 
proslavu za ovu prigodu, u stvarnosti ste se morali 
zadovoljiti malim ručkom i vrlo jednostavnom sv. 
Misom. A opet, sigurni smo da su Vas se sjetili i molili 
za Vas svi oni koji fizički nisu mogli biti s Vama na 
proslavi, raspršeni po albanskom poluotoku i širom 
svijeta, zahvalni što su Vas upoznali i dobili dar 
Vašeg ljubaznog prisustva u njihovim životima. Bili 
smo spremni na sve s Vašim sestrama: organizirali 
smo plan A, plan B, pa čak i plan C u skladu s 
ograničenjima koja će biti postavljena u ožujku, 
samo da bismo pronašli način da zahvalimo Bogu 
na daru koji ste bili i jeste u ovoj zemlji.

Nije nas zaustavilo ni zatvaranje restorana, pa 
smo dva dana okupirali vašu kuću i posvetili se 
loncima i tavama, mijeseći i proučavajući recepte 
na bazi ribe (može li to biti drugačije za Vaš dan?). 

Sve je trebalo biti iznenađenje, iako ste znatiželjno, 
s različitim isprikama nekoliko puta provirili u 
kuhinju i u blagovaonicu, te sve vidjeli i razumjeli. 

Stigao je veliki dan, te je s velikom 
jednostavnošću druženja braće i sestara prošlo 
u najboljem redu. Na ručku pored nas Misionara 
Krvi Kristove, sestara Klanjateljica, te jedne obitelji 
dragih prijatelja koje si pomogla, bio je prisutan i 
mons. Arjan Dodaj, pomoćni biskup naše biskupije, 
koji je osobito podržao organizaciju slavlja, kao i 
mons. Frendo, koji nam se pridružio na svetoj Misi. 
Tijekom slavlja mons. 

George Frendo, koji godinama surađuje s 
Klanjateljicama, prvo kao župnik župe u kojoj se 
nalazi zajednica, a sada kao biskup, uputio Vam je 
riječi zahvalnosti, ističući da Vaš život, sestro Anna, 
nije uspješan život zato što ste bili dobri i marljivi, 
već zato što ste rekli da, u potpunosti i zauvijek 
Gospodinu i upravo Vas je Gospodin dalje vodio.

„Mi se ne vjenčajemo, odlučili smo da nećemo 
imati svoju vlastitu obitelj - dodao je – kako bismo 
imali jednu puno veću obitelj, a to je Crkva. Odričemo 
se voljeti samo jednu osobu ali se ne odričemo 
Ljubavi, već je odabiremo kao zapovijed svog života 
kako bismo voljeli sve.”

Za nas koji hodimo putem nasljedovanja Krista 
mnogo manje godina, bilo je jako dirljivo vidjeti 
Vaše uzbuđenje tijekom obnove zavjeta te sjaj u 
Vašim očima izgovarajući opet svoj DA! 

Svi mi zahvalna srca kažemo 
“Faleminderit motër, edhe 100”, kako to ovdje 

kažu, još 100 ovakvih dana “nasljedujući Jaganjca 
kamo god ide i služeći dragom bližnjemu.

Andrea Velocci 
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Prošlo je već 50 godina

Iz ASC svijeta



Dal Mondo ASC
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Na kraju biskupijske sinode, sestra Anna de 
Robertis, zajedno s drugim posvećenima osobama 
i laicima, primila je počasti Svetog Oca: “Pro ecclesia 
et Pontefice” za svoje misionarsko služenje u 
biskupiji i u zemlji Albanija posljednjih 30 godina.

Iz jednog svjedočenja objavljenog putem 
Whatsapp-a: S. Anna de Robertis, 30 godina u 
Albaniji. Nijednog trenutka nije napustila Durazzo, 
čak ni u teškim danima 1997. godine kada je imala 
priliku otići.

Sjećam se 90-ih kada smo se kao mladi i 
adolescenti okupljali u Durazzu, blizu crkve S. Lucije, 
sestre su bile pune entuzijazma. Svakako! Kao i 
mnogi od nas, danas je i ona primila znak zahvalnosti 
od pape Franje za svoje zalaganje, posebno za one 
koji su najpotrebniji te za obrazovanje mladih. 

Hvala sestro Anna. 

 U ime cijele Družbe sestri Anni izražavamo naše 
iskrene čestitke i zahvalnost za njezino životno i 
misionarsko svjedočenje.

Hvala sestro Anna!



Svaki dan moramo odlučiti hoćemo li biti dobri Samaritanci ili ravnodušni prolaznici. (69) 
Izazovi spomenuti u prethodnom poglavlju Fratelli tutti potiču potrebu preispitivanja naših prioriteta 
na osobnoj, zajedničkoj i globalnoj razini, prije nego što bude prekasno. Možemo biti uspješni samo 
onda kad se u ljubavi sjedinimo kao sestre i braća, s pažnjom kakvu pokazuje dobri Samaritanac (Lk 
10, 25-37).  Dobri Samaritanac je prispodoba o židovskom putniku koji je putujući, na ulici razgolićen, 
pretučen i ostavljen tako ozlijeđen. Prvo prolazi židovski svećenik, a zatim levit, no obojica izbjegavaju 
čovjeka. Napokon, Samaritanac susreće putnika. Samaritanci i Židovi preziru jedni druge, ali Samaritanac 
mu pomaže.
Ovu prispodobu Isus donosi kao odgovor na pitanje čovjeka zakona:  “A tko je moj bližnji?”.  
Bližnji je onaj koji iskazuje milosrđe prema ranjenom – to je milosrdni Samaritanac. Prispodoba je 
pouka ne samo o milosrdnoj ljubavi, već je i milosrdni susret koji preobražava. Papa daje detaljan opis 
svakog lika u priči kako bi se čitatelj mogao pitati “Tko sam ja, tko smo mi u ovoj priči? Tko je moj bližnji?“
Franjo zaključuje ovo poglavlje zahtijevajući poučavanja i propovijedanja koja “izravnije i jasnije 
govore o društvenom značenju postojanja, bratskoj dimenziji duhovnosti, našem uvjerenju u neotuđivo 
dostojanstvo svake osobe i razlozima da volimo i prihvaćamo svu našu braću i sestre”.

Lako bismo mogli zamijeniti ime Marije De Mattias imenom Pape Franje kada 
govorimo o ovoj prispodobi i razmišljamo o njezinom značenju za nas danas. Marija 
je bila ispunjena željom da dragom bližnjemu pruži sve što je mogla, bez obzira na 
njegov socijalni status ili njegove posebne potrebe. Smatrala je da je svaka osoba 
vrijedna Krvi Kristove, posebna i Božji dar. Naša Marija je razumjela vrijednost 
ljudske osobe i njezinog dostojanstva koje treba cijeniti i poštivati.

Kako bi mogla propovijedati Božju ljubav s autentičnošću ili autoritetom, a da sama ne živi poziv 
na milosrđe i suosjećanje? Karizma koju dijeli s nama pokreće nas prema drugima; ne bi trebalo biti 
drugačije. Marija je to dobro znala. Marija je bila sve samo ne ravnodušna gledateljica. Ni mi to nismo. 
Krv Kristova nas potiče na duboko osluškivanje vapaja krvi posvuda. 
Ali tu se ne trebamo zaustaviti.
To što slušamo, čujemo i osjećamo mora nas dovesti do akcije.
Svaki put kad dopustimo da nas Božja ljubav dotakne i preobrazi,
naša se srca šire i otvaraju. 
Tada će nas noge dovesti do potrebnih, a ruke i cijelo naše biće bit će darovani u služenju.
U svima ćemo prepoznati svog dragog bližnjega, bez ikakvog razdvajanja.

Pitanja za razmišljanje:
Kako i kada si ti bila primatelj milosrdne ljubavi i brige drugih?

Kada ti se dogodilo da si se približila svom dragom bližnjemu kako bi se u potpunosti 
darovala?

Sr Toni Longo, ASC

Fratelli tutti – Poglavlje II. - Stranac na ulici
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Prostor za JPIC/VIVAT
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Rođendani: Slavimo život

40. rođendan 
Sr Hemema Juvanapudi                   09/04/1981     India
50. rođendan
Sr Iwona Wanke   28/04/1971     Wroclaw
60. rođendan 
Sr Dominga Alarcon   09/04/1961      Bolivia
70. rođendan
Sr Teresa Kuzmić   03/04/1951     Zagreb
80. rođendan
Sr Orsillo Elda                      02/04/1941       Italija
Sr Antonietta Toto                                 04/041941       Italija
Sr Edna Pereira Braga                           12/04/1941      Manaus
Sr Adelfe Cristofano                             22/04/1941      Italija

Vratile se
u kuću Očevu

6/03/2021 Giuseppina De Nisi  Italija

17/03/2021 Lucia Spadone                             Italija

19/03/2021 Maria Carmela Tancredi Italija

20/03/2021        Giovanna Valvano                          Italija

20/03/2021        Maria Zilda Moraes                      Manaus

21/03/2021        Charlotte Rohrbach                     SAD

22/03/2021        Adele Massari                                  Italija

23/03/2021        Natalina Petrilli                               Italija

24/03/2021        Teresa Dentico                                Italija

28/03/2021        Rosaria Valente                              Italija

30/03/2021        Antonietta Agherbino               Italija

Regionalne Skupštine

6 travnja:  Sr Nadia Coppa i sr Matija Pavić nazočit će otvaranju Seminara za Formaciju: 
                      “Novi ritam za novi život”
17 travnja:  Sr Nadia Coppa vraća se iz SAD
23 travnja:  Sr Brigit Pulickakunnel vraća se iz Indije
27 travnja - 8 svibnja: Sr Nadia Coppa e Sr Matija Pavić sudjelovati će na Izbornom saboru u Poljskoj

Shaan                     12-13 travnja 2021   
Wroclaw                29 travnja - 2 svibnja 2021   (Izborni Sabor)

Kalendar Vrhovne uprave

U Druzbi

Međunarodno glasilo
Klanjateljice Krvi Kristove

Vrhovna uprava
Via Maria De Mattias 10, I - 00183 Roma

Godina XXIII. - br. 4, travanj 2021.

Uredništvo:
Maria Grazia Boccamazzo, ASC

Debora Brunetti

Prijevod
Sr Ljubica Radovac - hrvatski

s. Betty Adams - engleski
s. Anastazia Floriani - kiswahili

s. Bozena Hulisz - poljski
s. Clara Albuquerque - portugalski

s. Miriam Ortiz - španjolski
s. Johanna Rubin - njemački


